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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 19  DE NOVEMBRE  DE 2012 
 
Data:  19 de novembre de 2012 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,15  hores 
Fi:    22,00  hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
-  Regidor, Sr. Tomàs Ramis Barceló 
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 

I.- PART INFORMATIVA: 

1.- Informe morositat juliol-setembre 2012.- 
Es va donar compte  de l’informe de secretaria-intervenció de data 29 d’octubre de 2012, 
que és del següent tenor: 
 
“INFORME SECRETARIA - INTERVENCIÓ EN RELACIÓ A L’AV ALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTS EN LA LLEI 15/201 0, DE 5 DE JULIOL, 
DE MODIFICACIÓ DE LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE , PEL QUE 
S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA CONTRA LA MOROSITAT  EN LES 
OPERACIONS COMERCIALS 
 
I) NORMATIVA REGULADORA 
 
- Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
- Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel 
que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les operacions comercials. 
 
- Reial Decret legislatiu 3/2011 pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes 
del Sector Públic.  
 
- Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que se desenvolupa el capítol primer del títol 
sisè de la Llei 39/88, en matèria de pressuposts (RP). 
 
II) INFORME 
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Vist que l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, d’acord amb al paràgraf  3º, procedeixo  a emetre el 
següent informe: 
 
1.- D’acord a l’article 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de les Hisendes Locals, al procedir a efectuar pagaments per 
Tresoreria, una vegada aprovades les factures per part de la Junta de Govern Local, 
s’ha incomplit en dues factures ( per import de 1.751,69 euros ) la prioritat de 
pagament en l’ordre de número de registre i data de presentació de factura. Això no ha 
afectat al  termini  (fins dia 30 de setembre de 2012) de pagament màxim de 40 dies 
des de la presentació de la factura o la certificació de l’obra. 
 
El termini de pagament de 40 dies s’ha complit en totes les factures presentades i 
registrades. Hi havia 16 factures, per import total de 8.071,09 euros, que es varen 
registrar a partir de dia 24 de setembre que apareixen com NO CONFORMADES, 
APROVADES I PAGADES al programa de l’Oficina Virtual d’Entitats Locals. Això es 
deu que fins al mes d’octubre no es varen aprovar per acord de Junta de Govern. A dia 
d’avui, totes les factures estan abonades. 
 
S’han pagat, dins termini, 171 factures per un import de 115.002,64 euros. 
 
Les despeses de personal (prioritat de pagament d’acord al TRLHL), a data d’avui,  
estan plenament garantits. 
 
2.- De conformitat amb l’article 3 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de 
la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat  en les operacions comercials, que incorpora una nova disposició transitòria 
sisena  al TRLCSP disposa que des de l’1 de gener de 2012 fins 31 de desembre de 
2012 el termini en el que les Administracions  tenen l’obligació d’abonar  el preu de les 
obligacions pendents serà dins els 40 dies següents a la data d’expedició de les 
certificacions d’obra o dels corresponents documents que acrediten la realització total 
o parcial del contracte.  
 
Aquesta Corporació no te pendents de pagament certificacions d’obra ni factures 
referent a obres públiques que incompleixen el mencionat termini des de el 
reconeixement de l’obligació. 
 
3.-  L’article 5.1 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix que “La Entidad local dispondrá de un registro de 
todas las facturas y demás documentos emitidos por los contratistas a efectos de 
justificar las prestaciones realizadas por los mismos, cuya gestión corresponderá a la 
Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de 
contabilidad”. 
 
L’Ajuntament de Llubí disposa d’un registre de factures (programa de facturació de 
suport informàtic) des de dia 25 de juliol de 2011 que va començar a funcionar a partir 
de dia 1 de gener de 2012, registre que ha facilitat l’ADOP (autorització, ordenació, 
disposició i pagament) de les factures. 
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4.- L’article 5.4 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per  la que s’estableixin mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix: “La Intervención u órgano de la Entidad local que 
tenga atribuida la función de contabilidad incorporará al informe trimestral al Pleno 
regulado en el artículo anterior, una relación de las facturas o documentos justificativos 
con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres meses desde su anotación 
en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes expedientes de 
reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano gestor la ausencia 
de tramitación de los mismos. El Pleno, en el plazo de 15 días contados desde el día 
de la reunión en la que tenga conocimiento de dicha información, publicará un informe 
agregado de la relación de facturas y documentos que se le hayan presentado 
agrupándolos según su estado de tramitación”. 
 
No hi ha obligacions pendents de reconeixement una vegada transcorreguts més de 
tres mesos des de la seva presentació en el registro de factures i, per tant, no hi ha 
obligació de pagament d’interessos. 
 
III) CONCLUSIONS 
 
1.- Es recomana a l’ordenador de pagaments que procedeixi a  ajustar-se en els 
pagaments que s’efectuïn per part d’aquesta Corporació, al que disposa íntegrament el 
citat art. 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, donant prioritat a les 
obligacions reconegudes en virtut  de la data de factura i número de registre, per 
arribar a un ordre escrupolós al pagament de factures. 
 
2.- Per la seva part el paràgraf  4º de l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, disposa  en relació a dit  informe: 
 
“Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, 
dicho informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio 
de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las 
Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, 
tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. Tales órganos podrán 
igualmente requerir la remisión de los citados informes” 
 
Por tot allò, dit informe s’ha de remetre  al Ple de la Corporació a efectes del seu debat  
i a la Direcció General de Coordinació Financera amb les  CCAA i les Entitats Locals 
del Ministeri d’Economia i Hisenda, òrgan competent en matèria de tutela financera en 
l’àmbit de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
3.- El període mitja de pagament de les factures una vegada reconegudes (aprovades)   
és de 11 dies. 
 
4.- Aquest informe únicament fa referència a la situació de morositat de l’Ajuntament 
des de dia 1 de juliol de 2.012 fins 30 de setembre de 2.012 amb els proveïdors.” 
Els reunits es donen per assabentats.  
 
 
2.- Donar compte preguntes grups municipals PSM-EN,  PSOE, CxI.- 
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Es va donar compte de les preguntes dels grups municipals PSM-EN, PSOE i CxI,  i de 
les respostes de l’equip de govern: 
 
RESPOSTES A LES PREGUNTES DELS PORTAVEUS DELS GRUPS  MUNICIPALS 
DE PSM-EN, PSIBE-PSOE I CXI 
D’acord amb l’article 95.4 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears, respon a les preguntes formulades pels portaveus dels grups 
municipals del PSM-EN, PSIB-PSOE i CxI (preguntes de data 29 d’octubre de 2012 i 
número de registre d’entrada 1.868), i per donar compte al primer Plenari que es 
celebri. 
 
1.- Té l’Ajuntament de Llubí o la seva Batlia cap p rojecte, pressupost, maqueta o 
documentació pertinent respecte a cap escultura, ob jecte o actuació en 
homenatge a aquest col·lectiu? ( en cas afirmatiu s e sol·licita la documentació 
detallada ). 
Ni l’Ajuntament ni el Batlle tenen cap projecte, pressupost, maqueta o documentació 
pertinent. 
No obstant, com a 1er Tinent de Batle, a la legislatura 2.003-2.007, vaig mantenir 
converses amb l’escultor Jaume Mir (E.P.D.), per posar una escultura a la dona 
taparera a la cantonada del jardí botànic que hi ha a l’entrada del poble. Aquestes 
converses no varen fructificar degut a l’avançada edat de l’escultor. Posteriorment, a 
finals de 2.011, i pensant amb l’execució de la via de circumval·lació, vaig parlar amb 
un altre escultor, Sr. Damià Ramis, per  informar-me del què podia costar la realització 
d’una escultura de bronze i de si era dient per ubicar damunt una rodona, però tot va 
quedar aturat des de el moment en què no es va aprovar la proposta. 
 
2.- Ha fet el Batle de Llubí alguna proposta a tots  els grups polítics de 
l’Ajuntament on figuri algun projecte concret d’hom enatge a aquest col·lectiu, 
maqueta, pressupost, calendari o procés de particip ació pública en aquest 
sentit? (en cas afirmatiu se sol·licita la document ació pertinent o les actes on 
figurin les propostes). 
Sí que vaig fer una proposta (amb data 6 de juny de 2.011) per  destinar part de l’1 per 
cent cultural (de les obres de la via de circumval·lació)  a la col·locació d’una  figura 
representativa de la dona collidora de tàperes, concretament a la rodona número 1 
(Avda. Son Marget) i principal entrada al nostre municipi, i que va ser rebutjada per 
TOTS els grups municipals de l’oposició a la sessió plenària de data 18 de juny de 
2.012.  
 
3.- Ha elaborat l’Ajuntament de Llubí algun documen t, proposta , acte d’informació 
institucional, convocatòria pública o similar per d onar a conèixer la possibilitat 
d’un homenatge, proposar el tipus d’homenatge o ide ar la figura més adient per un 
homenatge tan important com aquest? (en cas afirmat iu se sol·licita la 
documentació detallada i pertinent) 
No. Aquest Batle és conscient de què està en un govern en minoria i que tant la 
proposta per destinar una part de l’1% cultural a l’escultura de la dona taparera ( 
sessió plenària de data 18 de juny de 2.012 ) com l’esmena que va fer el govern 
municipal a la moció del PSM-EN sobre destinació de l’1% cultural de les obres de la 
variant de Llubí (sessió plenària de data 14 de maig de 2.012) varen ser rebutjades 
pels grups municipals de l’oposició. L’esmena deia textualment “L’equip de govern de 
l’Ajuntament de Llubí troba necessari mantenir i conservar tot el patrimoni històric del 
municipi, rehabilitar i reformar espais públics, condicionar i millorar els equipaments 
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municipals (teatre, casal d’entitats, etc.)  però també creu que és hora de retre un petit 
homenatge a l’element agrícola per excel·lència del poble llubiner, que és LA 
TAPERERA, i sobre tot, a aquells homes i dones que durant mols d’anys s’han passat 
l’estiu recollint tàperes. 
 
És per això que ens agradaria poder incloure a la moció, una nova possibilitat per 
destinar part de l’1% cultural corresponent a les obres de la variant de Llubí per a la 
col·locació d’una figura representativa de la dona collidora de tàperes a la rodona número 
1 (Avda. Son Marget) i principal entrada al nostre municipi . 
 
4.- Ha organitzat l’Ajuntament de Llubí algun concu rs o convocatòria pública per tal 
d’elaborar, construir o articular algun tipus de fi gura, placa, escultura o objecte 
similar per poder dura a terme un homenatge d’aques t tipus? (en cas afirmatiu se 
sol·licita la documentació pertinent i la informaci ó que s’ha duit a terme). 
No, ja què per poder fer aquest concurs, primer s’ha de aprovar per Ple l’adopció de 
l’acord de destinar part de l’1% cultural a l’escultura de la dona taparera, i, torn a 
recordar, els dos intents varen ser rebutjats per l’oposició. 
 
5.- En referència a una “hipotètica escultura” d’ho menatge a aquest col·lectiu, té el 
batle de Llubí informació (que no ha facilitat als regidors i regidores de 
l’Ajuntament) sobre la identitat i l’interès d’algu n inversor o inversors privats en 
aquest tema? Sap el Batle de Llubí d’alguna iniciat iva privada en aquest sentit? En 
cas afirmatiu, per què no ha informat detalladament  (en temps i forma) el batle de 
Llubí a la resta de grups polítics de l’Ajuntament?  
L’única iniciativa que conec és la de “Volem el monument a la dona taparera”, la qual a 
títol particular i com a Batle de l’Ajuntament té tot el meu suport. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens es va manifestar que la resposta a la pregunta nº 5 no 
correspon al demanat, ja que el batlle va comentar a una Comissió Informativa que hi 
havia un inversor privat que estaria disposat a pagar l’escultura a la dona taparera. 
 
Per part del Sr. Batlle es va respondre que les preguntes presentades són molt 
enrevessades, que no hi ha cap pressupost per a l’escultura, i l’únic que sap,  és que el 
preu que ha donat de l’escultura, 60.000 euros, és de quan ell era 1er. tinent de batlle i 
regidor de cultura, que es va reunir amb els escultors, Sr. Jaume Mir i Sr. Damià  Ramis, 
per posar aquesta escultura al jardí botànic. 
 
El Sr. Gabriel Vicens manifestà que tots els regidors vàrem sentir que hi havia un inversor 
privat,  que és una falsedat que ara es contesti per escrit que el batlle no sap res de cap 
inversor privat i que és una mentida que ara diguin que no sàpiguen res de què hagués 
qualque inversor privat que pagui la diferència de preu de l’escultura, respecte a l’1 % 
cultural.   A part d’això, vol que consti en acta que no s’ha donat informació als grups de 
l’oposició i que aquest tema està essent utilitzat per dividir al poble. 
 
El Sr. Batlle replicà que s’estan dient moltes mentides per part dels grups de l’oposició, 
que ell col·loquialment  hagués dit que havia qualque possibilitat, però res per segur i que 
els grups de l’oposició treguin els documents on ell hagi dit, que donava per segur que hi 
havia inversors privats interessats en pagar l’escultura.  I que corrobora les respostes 
donades a les preguntes dels regidors de l’oposició.  
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Per part de tots els regidors dels grups municipals de l’oposició, PSM-EN, PSOE i CxI, es 
va manifestar que s’han sentits enganats pel batlle i que no és veritat que ells no vulguin 
fer homenatge a la dona taparera.  
 
Els reunits es donen per assabentats.  
 
 
3.- Memòria Escoleta d’Estiu 2012.- 
Es va donar compte de la  Memòria de l’Escoleta d’Estiu 2012, que era del següent tenor: 
 
“INFORME DE LA REGIDORIA D’EDUCACIÓ 
L’escola d’estiu començà el dia 2 de juliol i l’horari habitual va esser de 9 a 14 hores, el 
mesos de juliol i agost 
  
Durant el mes de juliol es varen assistir un total de 45 nins/nines i el mes d’agost 11 
nins/nines, la quota durant els citats mesos va esser de 135,00 euros mensuals i les 
famílies nombroses varen tenir un descompte del 10% presentant la targeta 
justificativa.  
 
Durant el mes de juliol l’escola comptà amb el següent personal: 
Una directora  
Tres monitors  
Dos monitors en pràctiques  
Una directora, substituta durant tres dies 
 
Durant el mes d’agost l’escola comptà amb el següent personal: 
Una directora 
Una monitora  
Un director en pràctiques 
 
El dia de l’inici de les Dèries d’estiu, la regidora d’educació Margarita Gelabert Perelló i 
el regidor Antoni Vallespir Perelló, varen fer entrega d’una gorra a tots els infants 
inscrits i monitors.  
 
La directora i els monitors durant el mesos de juliol i agost varen seguir la programació 
presentada per la directora, responsable de l’escola.  
 
Durant el mes de juliol es varen dur a terme dues excursions, una a Alcanada i  l’altre 
Western Park, on varen participar tots el nins i nines inscrits, sense que hi hagués cap 
incidència. 
 
Dia 31 de juliol es va celebrar la festa fi de curs del mes de juliol, on cada família 
aporta menjar per la celebració, en la qual el Batlle Joan Ramis Perelló i la regidora 
d’educació Margarita Gelabert Perelló, varen fer entrega d’un diploma d’assistència a 
cada infant. 
 
Per les Festes de Sant Feliu, els nins i nines varen participar en una desfilada de 
moda, organitzada per la directora i els monitors, la qual va tenir molt d’èxit. 
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El mes d’agost es varen dur a terme dues excursions, una a Cala Mondragó  i l’altre  a 
Binicanella, la qual es varen encarregar del desplaçament els monitors amb els seus 
cotxes, prèviament amb la corresponent autorització dels pares de cada infant. 
 
Festa fi de curs del mes d’agost, varen acampar a l’escola CP Duran Estrany i estava 
programat acampar a l’Ermita però degut al mal temps va esser impossible.  
 
El mes de juliol varen quedar al menjador entre 5 i 7 nins/nines i un monitor diari. La 
quota del menjador era de 5,50 euros/dia essent el mateix import que l’Ajuntament  
paga al Poliesportiu. Els pares i els nins/nines estaven molt contents amb el servei i el 
menjar. 
 
No es va poder dur a terme l’escola matinera, l’escola d’horabaixa ni l’escola durant el 
mes de setembre per la manca de demanda. 
 
Total ingressos: 7.533,00€ 
Total despeses: 7.431,83€ 
Total romanent:    101,17€ 
 
La regidora d’educació Margarita Gelabert Perelló, va fer un estricte seguiment del 
funcionament de les Dèries d’estiu i del menjador, sense que hi hagués cap incidència 
ni cap queixa del pares.” 
 
Els reunits es donen per assabentats.  
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA:  
 
1.- EXAMEN  APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia             
15 d’octubre de 2012),  
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN  es va manifestar que a 
l’acta anterior, no consten els acords  a la moció per a la reducció de les percepcions 
econòmiques dels membres del consistori, i que eren del següent tenor:   
 
“ 1r. Aplicar l’esperit del a disposició del Reial Decret-Llei 20/2012, concretament la 
desaparició de la paga extraordinària de desembre, a tot càrrec polític que tengui 
dedicació exclusiva a l’Ajuntament de Llubí o, en el seu cas, aplicar una reducció de la 
percepció econòmica amb el percentatge corresponent.      
 
2n. Donar suport a la proposta del 1r tinent de batle que, per acord de Ple, destinarà la 
percepció econòmica corresponent a equipament del C.P. Duran-Estrany, sempre fent 
constància que aquesta iniciativa és posterior en el temps a la present moció de 
l’oposició que insta l’equip de govern a fer un exercici de responsabilitat i solidaritat 
amb el personal de l’administració pública. 
 
3r. Que en qualsevol comunicació de l’Ajuntament al respecte es facin constar sempre 
les dues iniciatives.” 
 
Sotmès a votació el citat esborrany, va ésser aprovat per  unanimitat dels assistents, amb 
l'esmena  i/o correcció presentada.  
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2.- EXAMEN I APROVACIÓ CONVENI DE POLICIA AMB L’AJU NTAMENT DE 
PETRA.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 de novembre de 2012, que 
deia: 
 
“L’article 33 de la Llei 6/2005, de 3 de juny de coordinació de les policies locals de les 
Illes Balears, disposa que els municipis que per circumstàncies especials o per causes 
extraordinàries tenguin sobrecàrrega de serveis en determinades èpoques de l’any, que 
no requereixen augment de plantilla dels seus cossos, poden reforçar-la per mitjà d’acord 
bilaterals amb altres municipis, a  fi que els seus membres puguin actuar en el terme 
municipal dels sol·licitant, per un temps determinat i en règim de comissió de serveis. 
 
Vist l’esborrany del conveni de col·laboració per la prestació de serveis policials, aquesta 
Batllia, proposa a l ‘Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar el conveni de col·laboració de serveis policials d’aquest Ajuntament per 
prestar funcions policials en el terme municipal de Petra, per temps determinat, tal i com 
apareix redactat i amb vigència fins a 31 de març de 2013.. 
 
2.- Comunicar el present acord a la Direcció General d’Interior i a l’Ajuntament de Petra. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 

 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE NO DISPONIBILITA T PAGA 
EXTRAORDINÀRIA DESEMBRE 2012.- 
Es va donar lectura a la Proposta del Regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data  7 de novembre de 2012, que deia: 
 
“D’acord amb l’article 2 del Reial Decret –llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per 
garantir l’estabilitat pressupostària i foment de la competitivitat, estableix que el 
personal del sector públic (Administració local) “veuran reduïdes les seves retribucions 
en les quanties que correspongui percebre al mes de desembre com conseqüència de 
la supressió tant de la paga extraordinària com de la paga addicional de complement 
específic o pagues equivalents de dit mes”. 
 
D’acord amb l’apartat 4 del citat article 2 del Reial Decret –llei 20/2012 “ les quanties 
derivades de la supressió de la paga extraordinària i de les pagues addicionals de 
complements específic o pagues addicionals equivalents d’acord amb el disposat en 
aquest article es destinaran en exercicis futurs a realitzar noves aportacions a plans de 
pensions o contractes de segurs col·lectius que inclogui la cobertura de la contingència 
de jubilació (...)”. 
Això suposa l’obligació de: 
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1) Immobilitzar, en el present exercici, els crèdits prevists per l’abonament de les 
citades quanties. 

2) Afectar aquests crèdits a la finalitat que al propi article es cita, sense que es 
puguin destinar a cap altre objectiu, ni en el present ni en futurs exercicis. 

 
En definitiva, suposa la no disponibilitat d’aquests crèdits, el qual es declaren 
immobilitzats i afectats al destí establert al Reial Decret-Llei 20/2012.  
L’Ajuntament de Llubí no té plans de pensions  o contractes de segurs col·lectius que 
inclogui  la cobertura de la contingència de jubilació. 
 
Per tot això, i d’acord amb l’article 33 del RD 500/1990, PROPOSO a l’Ajuntament Ple 
l’adopció del present ACORD: 
Primer.-  Declarar no disponible el crèdit destinat al pagament de la paga extraordinària  i 
de les pagues addicionals de complement específic o pagues addicionals equivalents. 
Segon.-  La declaració de no disponibilitat no suposarà l’anul·lació del crèdit, però amb 
càrrec al saldo declarat no disponibilitat no podran acordar-se autoritzacions de despeses 
ni transferències i el seu import no podrà ser incorporat al pressupost de l’exercici 
següent. 
Tercer.-  Correspondrà la declaració de no disponibilitat de crèdits, així com la seva 
reposició a disponible, al Ple de l’Entitat.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens es va demanar quines repercussions tindria la no 
aprovació de la proposta, contestant l’infrascrit dient que des de el Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques  no han informat res i que el que volen és un certificat de 
plenari de què es complirà amb el no pagament de la paga extraordinària de 
desembre. 
 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria (5 vots a favor: PP; i 6 vots en contra: 4 PSM-EN, 1 PSOE, i CxI) acorden 
rebutjar la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ  PROPOSTA BAIXES EMPLEATS PÚ BLICS.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  8 de novembre de 2012, que 
deia: 
 
“D’acord amb l’article 9 del Reial Decret 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per 
garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat, es produeix una 
modificació del règim retributiu del personal al servei de les Administracions Públiques 
durant la situació d’incapacitat temporal. 
 
Es produeix una revisió dels complements o de la prestació per incapacitat laboral 
temporal existent, en funció del règim de Seguretat Social al qual estiguin adscrits els 
empleats públics. Amb això es persegueix una doble finalitat: per un costat reduir 
l’absentisme en els casos de baixa de curta durada, reduint la necessitat d’incorporar 
personal dels borsins d’interins, i per altre, obtenir un estalvi de la despesa pública. 
 
Aquesta revisió, que tindrà una vigència temporal mentre durin les actuals 
circumstàncies econòmiques, serà d’aplicació pel conjunt dels empleats públics i 
suposarà, en el cas de contingències comuns, que: 
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Durant els tres primers dies, la prestació reconeguda o el complement arribarà com a 
màxim el 50% de les retribucions. 
 
Durant el quart fins al vigèsim, la prestació reconeguda o el complement en cap cas 
suposarà el 75% de les retribucions. 
 
Del dia vigèsim primer fins l’alta, la prestació reconeguda serà del 100%. 
 
En el cas de contingències professionals es mantindrà el 100% de les retribucions, així 
com en situacions com l’hospitalització o intervencions quirúrgiques i altres que 
pugessin tenir un tracte diferenciat. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO l’adopció del 
present ACORD:  
 
Primer.-  Aprovar el complement i la màxima prestació que permet el RD 20/2012 
respecte a les baixes dels empleats públics per contingències professionals. 
 
Segon.-  Publicar el present acord al BOIB. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 

 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria (10 vots a favor: 5 PP, 4 PSM-EN, 1 PSOE; 1 abstenció: CxI), acorden 
aprovar  la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ CRÈDIT  (EXPT. 8 /2012).- 
Es va donar lectura a la Proposta del Regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data  12 de novembre de 2012, que deia: 
 
“Per Decret de Batlia de dia 12 de novembre de 2012, s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient de suplement de crèdit i crèdit extraordinari, que s’ha de finançar mitjançant 
romanent de tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les 
disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 164/21200.-CONSERVACIÓ CEMENTIRI.- Es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.000 euros, per reparacions i conservació Cementiri Municipal. 
 
Partida 165/21300.- CONSERVACIÓ ENLLUMENAT PÚBLIC.-  es proposa ampliar 
en la quantitat de 1.500 euros, per adquisició de material reparacions enllumenat 
públic. 
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Partida 321/21200.- CONSERVACIÓ COL·LEGI PÚBLIC. - es proposa ampliar en la 
quantitat de 9.100 euros, per pintar Col·legi Públic. 
 
Partida 321/21200.- CONSERVACIÓ ESCOLETA MUNICIPAL .- es proposa ampliar 
en la quantitat de 300 euros, per material i altres conservació escoleta municipal.   
 
Partida 338/22700.- RESTAURACIÓ CAPARRÒS.- es proposa crear i habilitar una 
nova partida en la quantitat de 600 €, per restauració dels caparrós.   
 
Partida 342/21200.- CONSERVACIÓ INSTAL·LACIONS ESPO RTIVES.- es proposa 
ampliar en la quantitat de 7.700 euros, per reparacions camp de futbol, manteniment 
pistes de tennis i pàdel.  
 
Partida 920/21200.- CONSERVACIÓ CASA CONSISTORIAL.-  es proposa ampliar en 
la quantitat de 2.500 euros, per adquisició material de conservació  
 
Partida  920/22001.- SUBCRIPCIONS DE REVISTES I LLI BRES OFICINA.-  es 
ampliar en la quantitat de 700 euros, pel pagament de subscripcions oficines. 
 
Per tot això, PROPOSO al Ple l’adopció de l’acord següent ACORD: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 8/12, per  finançar  
mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals del pressupost vigent de la 
corporació. 
 
Segon.-  Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 8/12 en el 
Pressupost Municipal de 2012 per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris afectats, 
de la següent forma: 
 

PARTIDES EN AUGMENT: 

DESPESES 
 

GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació 
Augment 
supl. Consignació 

MES Subcon.  anterior crèdit final 
164 21200 Conservació Cementiri 1.000,00 1.000,00 2.000,00 
165 21300 Conservació enllumenat públic 2.500,00 1.500,00 4.000,00 
321 21200 Conservació Col·legi Públic 7.719,26 9.100,00 13.719,26 
321 21200 Conservació escoleta municipal 1.000,00 300,00 1.300,00 
338 22700 Restauració caparrós 0,00 600,00 600,00 

342 21200 
Conservació instal·lacions 
esportives 8.934,41 7.700,00 16.634,41 

920 21200 Conservació Casa Consistorial 1.500,00 2.500,00 4.000,00 

920 22001 
Subscripcions de revistes i 
llibres 4.500,00 700,00 5.200,00 

     30.098,87 23.400,00 50.698,87 
INGRESSOS 
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PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 
supl. Consignació 

    anterior crèdit final 
870.01 Romanent de tresoreria 184.128,65 23.400,00 204.728,65 
      184.128,65 23.400,00 204.728,65 

 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 23.400,00 €, essent la procedència 
dels fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost.  
 
Tercer.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, 
el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període 
d’exposició pública, per resoldre-les.“  
 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria (5 vots a favor: PP; 5 abstencions: 4 PSM-EN, 1 CxI; i 1 vot en contra: 
PSOE), acorden aprovar  la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DIA INTERNACIONAL P ER A L’ELIMINACIÓ 
DE LA VIOLÈNCIA CONTRA LA DONA.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 de novembre de 2012, que 
deia: 

 
“Vist l’escrit remés per l’Institut de la Dona,  recordant que com cada any, el proper 25 de 
novembre es commemora el Dia Internacional per a l’eliminació de la Violència contra les 
Dones, aquesta Batllia, proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
  
Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Llubí, en representació de totes les persones que 
conformen el nostre municipi, condemna qualsevol tipus de violència vers les dones, 
sense admetre’n cap tipus de justificació, i expressa el seu rebuig més contundent davant 
fets d’aquesta naturalesa. 
 
La violència vers les dones com a vulneració dels drets humans i les llibertats 
fonamentals és una conseqüència de les relacions de poder històricament desigual entre 
dones i homes i afecta a tota la societat en general.  Ni el silenci ni l resignació en són la 
resposta. 
 
L’Ajuntament  de Llubí vol renovar el compromís de treballar per fer visible i prevenir 
qualsevol manifestació de violència, especialment vers les dones, i per garantir els drets 
de les dones víctimes i dels seus fills i filles i prestar-los el suport i l’atenció necessaris 
perquè puguin superar la situació de violència i recuperar-se.  La finalitat d’aquest 
compromís és aconseguir la consolidació d’una cultura basada en el respecte mutu, la 
igualtat, la llibertat i la dignitat humana.  
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Segon.- Donar trasllat del present acord a l’Institut de la Dona.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 

 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN DE RECONEIXEMEN T I RESPECTE AL 
DRET D’AUTODETERMINACIÓ.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  18 d’octubre de 
2012, que deia: 
 
“L’onze de setembre milers de persones es manifestaren massivament als carrers 
cèntrics de Barcelona per reclamar l’autodeterminació de Catalunya sota el lema 
“Catalunya, nou estat d’Europa”. De manera democràtica i pacífica, es va voler fer 
evident un sentiment nacional inqüestionable, històricament arrelat, i una clara 
reivindicació social davant una la situació econòmica, social i cultural . 
Lamentablement, de les hores ençà, s’han fet declaracions i expressat opinions, tant a 
títol personal com institucional, que qüestionen i en el pitjors dels casos ataquen el dret 
a decidir, les consultes populars i el dret a la autodeterminació que tenen els pobles. 
Des de les Illes Balears, ens cal expressar i exigir clarament respecte a tot procés 
democràtic i pacífic construït des de la voluntat popular, i no només per l’afinitat 
cultural i històrica que ens uneix amb Catalunya, sinó perquè el nostre país, que té 
condició inqüestionable de nacionalitat, pot esgrimir tant o més motius d’injustícia i 
discriminació econòmica, fiscal, social i cultural. 
Les Illes Balears fan una aportació a l’Estat de l’ordre del 14% del seu PIB (uns 3.000 
milions anuals), és una magnitud insòlita entre territoris que compten amb un 
Parlament, la qual cosa afecta greument el sistema de benestar per als nostres 
ciutadans, la pèrdua de renda, i les eines per afrontar aquest moment tan crític. A més, 
l’Estat mantén una dinàmica castellanitzadora que no reconeix la diversitat lingüística i 
cultural ni la tracta com una riquesa. 
D’altra banda, s’adopten iniciatives cada cop més recentralitzadores per part del 
Govern espanyol i, a les Illes Balears, el govern autonòmic promou i articula 
actuacions en contra de la cultura i llengua pròpies, i consent encara més el greuge 
fiscal. 
 
El dret d’autodeterminació dels pobles ha estat reconegut internacionalment i ratificat 
repetidament: Pacte Internacional de Drets Civils i Polítics (1966), Declaració dels 
Drets Humans de les Nacions Unides (1970), Resolucions de l’Assemblea General de 
l’ONU (1995), etc. 
Tota comunitat nacional té dret a decidir de manera lliure i democràtica la seva 
condició i estatut polític, a fi d’aconseguir un desenvolupament econòmic, social i 
cultural propi. Tal és el cas de les Illes Balears que té dret, i fins i tot deure fonamental, 
a l’existència, a construir el seu propi futur, a la pròpia llengua i cultura, a promoure la 
seva identitat i a la lliure cooperació per aconseguir el bé comú.  
Per tot això, el grup del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí proposa els 
següents  

Acords  
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Primer . Manifestar el ple suport a totes aquelles iniciatives de la societat civil i/o 
institucions, orientades i desenvolupades democràticament i pacíficament, que 
fomentin la informació, la consulta popular i la concreció del dret a decidir dels pobles. 
Segon . Manifestar i exigir  el màxim respecte al dret d’autodeterminació dels pobles, 
com a principi fonamental dels drets humans i reconegut internacionalment.  
Tercer . Manifestar concretament el reconeixement al dret a decidir i a la 
autodeterminació del poble de les Illes Balears.  
Quart . Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i als grups 
parlamentaris del Parlament de les Illes Balears. “ 

 
 

Per part del batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent: 
 
“En 1978 es va dur a terme en Espanya, un procés exemplar de transició democràtica 
com no havia succeït en Europa anteriorment. 
 
Totes les forces polítiques d’aquest país arribaren a un consens que ha donat lloc a la 
major època de prosperitat dels espanyols. 
 
La pau social ens ha proporcionat un estat modern on el benestar i la qualitat de vida 
dels ciutadans han anat en augment igual que els drets socials essent Espanya un 
Estat Social i democràtic de dret.  
 
El Partit Popular creu que s’ha garantir l’Estat de les autonomies que els espanyols 
ens vàrem donar en la Constitució. 
 
És cert que els governs autonòmics han pogut cometre excessos, però allò, ha de 
solucionar-se  i en  això estaï’m, el que no impedeix l’Estat que volem tots els 
espanyols, al marge de vaivens electorals, partidistes o de moments econòmics. 
 
És temps d’unitat i de treballar tots junts,  no d’intentar rompre el nostre model per 
interessos partidistes. 
 
Obrir ara un debat sobre el federalisme és una irresponsabilitat sense límits, per part 
d’alguns partits. 
 
Entre d’altres coses, per què el nostre model atribueix a les CCAA moltes més 
competències que els estats federals. 
 
L’Estat de les Autonomies és fruit de la Transició, que ha estat un dels major exemples 
que la democràcia del nostre país ha donat a la resta del món. 
 
El que certifica  Artur Mas amb l’avanç d’eleccions és el fracàs del seu govern. 
 
En un moment de greu crisi econòmica, l’avançament d’eleccions en Catalunya és 
injustificat i irresponsable. 
 
En una situació econòmica especialment greu per a Catalunya, se convoquen unes 
eleccions que generaran paràlisis en l’activitat econòmica i en l’administració catalana. 
 
Fa poc més d’un mes, Artur Mas demanà al Govern d’Espanya 5.000 milions d’euros 
per fer front a la greu situació financera que travessa Catalunya. 
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Amb aquest panorama, no hi havia motius per convocar eleccions, excepte els 
problemes en els que el propi Artur Mas s’ha ficat per ell mateix. 
 
Artur Mas ha estat incapaç d’arreglar els problemes de Catalunya i ha decidit generar 
un problema nou per ocultar-lo. 
 
En lloc de treballar per sortir de la crisi en la seva comunitat,  Artur Mas crea una 
dificultat afegida a la greu crisi econòmica, avançant unes eleccions en les que als 
catalans se’ls demana que es separin de la resta d’Espanya. 
 
CIU ha fracassat en la seva responsabilitat de Govern. 
Estan prevalent més els interessos partidistes de CIU per a ocultar la incapacitat de 
gestió d’Artur Mas, que ha estat incapaç  de reduir l’atur i el deute i de solucionar els 
problemes de la crisi. 
 
Artur Mas tenia majoria i suport parlamentaris per a governar, però no ha volgut 
assumir la responsabilitat que li correspon. 
 
L’independentisme  és una opció perfectament legítima, però que no respon amb el 
sentir de la majoria de la societat catalana, i menys la Balear. 
El president de la Generalitat ha de vetllar pels interessos del conjunt de la societat 
catalana, i no generar un camí de divisió i enfrontament. 
Les conseqüències d’obrir un procés de ruptura en la societat catalana, i en un 
moment de greu crisi econòmica, pot tenir conseqüències imprevisibles. 
 
El Partit Popular és la única formació disposta a respondre als veritables problemes 
dels catalans: l’atur i arribar a final de mes. 
El Partit Popular és l’únic partit que pot oferir estabilitat, seguretat i confiança en el 
futur. 
El PP té el compromís moral i polític de garantir un futur per a les noves generacions, 
no un futur d’incertesa i enfrontament. 
Ens juguem molt: el futur de Catalunya i de la resta d’Espanya. 
 
Ara és més important que mai que treballem tots junts per l’objectiu que tots 
perseguim:  Sortir de la crisi.        
 
Per tot l’anterior, el nostre vot serà desfavorable.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens, es va manifestar que no havien entès res del a moció, 
ja que és una moció a favor del dret a l’autodeterminació, que és un dret per donar veu 
al poble, no només al català  i què vol manifestar que des de Balears estam essent 
espoliats per part del govern central,  tant a novell econòmic, cultural i lingüístic  i que 
aquesta moció no és res més que donar veu al poble. 
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis, del grup CxI, es va manifestar que estava 
totalment d’acord amb la moció, i que s’ha d’aconseguir un nou règim fiscal i econòmic 
amb el govern estatal, ja que estaïn sofrim un espoli fiscal.  
 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI;  i 5 vots en contra: PP), 
acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
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8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN PEL COMPLIMENT DE LA NORMATIVA 
PEL QUE FA A L’ELABORACIÓ DEL PRESSUPOST ANUAL.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  24 d’octubre de 
2012, que deia: 
 
“El Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TLHL), aprovat per Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, en el seu article 168, punt 4, estableix 
clarament el termini en què el batle de la Corporació ha de presentar a ple el 
pressupost anual:  
 
“Sobre la base dels pressuposts i estats de previsió (...), el president de l’entitat forma 
el present pressupost general, i amb l’informe d’intervenció i amb els annexos i la 
documentació complementària (...), l’ha de transmetre al ple de la corporació abans del 
dia 15 d’octubre perquè l’aprovi, l’esmeni o el retorni.” 
 
Per a una correcta elaboració, aprovació i posterior execució pressupostària és bàsic 
complir la normativa existent, més encara quan hi ha una persistent crisi econòmica i 
des de les institucions s’ha de mostrar el rigor preceptiu en temes econòmics i 
pressupostaris. 
 
En aquesta legislatura, l’actual batle i el regidor d’Hisenda de l’Ajuntament de Llubí 
varen incomplir la normativa en presentar el pressupost de 2011 a Ple amb 
posterioritat a 15 d’octubre. La documentació recull aquest fet com a irregularitat per 
tal de “subsanar-la en el proper exercici”. A la tramitació del pressupost de 2012 es va 
cometre la mateixa irregularitat i la documentació torna a recollir la incidència per tal de  
“subsanar-la en el proper exercici”.  
 
A data de la signatura d’aquesta moció, final d’octubre, encara no s’ha convocat cap 
reunió informativa per a l’examen del pressupost de 2013 i en conseqüència tampoc 
cap sessió de ple per a la seva aprovació.  

Per tot això, el PSM-Entesa Nacionalista proposa al ple de l’Ajuntament de Llubí els 
següents Acords:  

Primer.  Instar el batle de Llubí a complir la normativa vigent pel que fa als terminis 
d’elaboració i aprovació del pressupost anual, de tal manera que no es torni a incórrer 
per quart any consecutiu (pressupost 2014) en la mateixa irregularitat.  
 
Segon . Convocar de manera immediata, amb temps i forma, una comissió informativa 
per informar i examinar el pressupost anual de l’exercici 2013. 
 
Tercer . Atès l’incompliment de terminis i la manca de reunions per conèixer i participar 
de l’elaboració del pressupost, atorgar als grups polítics de l’oposició el temps suficient 
per a l’examen i estudi de la documentació preceptiva.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que ells no són polítics professionals i demanà 
disculpes per no poder presentar els pressuposts en la data establerta al Text Refós de la 
Llei Reguladora d’Hisendes Locals, però també manifestà la incoherència del PSM-EN, ja 
que als municipis on ells governen tampoc se presenten en la data legalment establerta.  
Al que el Sr. Gabriel Vicens replicà que el que les interessa a ells,  no és el que succeís a 
altres municipis, sinó el que succeís a Llubí.   
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Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria  (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI;  i 5 abstencions: PP),  acorden 
aprovar  la  moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN PEL MANTENIMENT  DE LES 
CONDICIONS DEL SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DOMICILIÀR IA.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  5 de novembre de 
2012, que deia: 

 
“Fins a dia d’avui, l´IMSERSO, mitjançant un Conveni-Marc amb la FEMP del 1995, 
finança el 65% del cost del servei de teleassistència domiciliària, i el 35% el gestiona 
cadascun dels Ajuntaments. O bé, facturant directament a la persona usuària o be, 
assumint el propi Ajuntament aquesta despesa. El Servei de Teleassistència 
Domiciliària és un recurs dedicat tant a persones majors, com a persones dependents 
i, mitjançant aquest servei, es pot mantenir la independència i la tranquil·litat a la llar, 
doncs, tan sols, pitjant un botó, ens asseguram la mobilització de tots els recursos 
necessaris per solucionar una emergència les 24 hores del dia i els 365 dies de l’any.  
 
Mitjançant una línia telefònica i un equipament de comunicacions i informàtic específic, 
ubicat a un centre d’atenció i al domicili de les persones usuàries, es permet que les 
persones majors i/o discapacitades entrin en contacte verbal “mans lliures” amb un 
centre atès per personal específicament qualificat per donar resposta adequada a la 
necessitat presentada.  
 
L’objectiu fonamental d’aquest servei és contribuir a aconseguir la permanència de 
persones vulnerables al seu domicili, evitant grans costos personals, socials i 
econòmics que el desarrelament del medi comporta, facilitant el contacte sociofamiliar i 
assegurant la intervenció immediata en crisis personals, socials o de salut. A part, de 
donar una assistència immediata en casos d’urgència i de necessitat, des del centre 
d’atenció, també es contacta periòdicament amb les persones usuàries del servei fent 
un seguiment permanent, mantenint actualitzades les dades i intervenint si les 
circumstàncies ho aconsellen. De la mateixa manera, les persones usuàries poden 
comunicar-se quan ho estimin oportú. Aquest servei bàsic, es complementa recordant 
als/les usuaris/es la necessitat de realitzar una activitat concreta en un moment 
predeterminat, de forma esporàdica o amb la periodicitat que quedi fixada, com per 
exemple, la presa de medicació, la realització d’una gestió, etc. 
 
Les persones majors o dependents que gaudeixen d’aquest recurs poden romandre al 
seu domicili d’una manera segura davant qualsevol imprevist que pugui sorgir sabent 
que seran atesos immediatament amb la tranquil·litat que això implica, tant en casos 
d’urgència, com en el dia a dia. Actualment fan ús d’aquest servei 2.526 persones 
usuàries a 34 municipis de Mallorca i 4.433 a totes les Illes Balears.  
 
La desaparició de la partida per al manteniment d’aquest servei als Pressuposts 
Generals de l’Estat i la manca de previsió per part d’IMSERSO, excepte en els casos 
de violència de gènere i pels usuaris de Ceuta i Melilla, senyalen la intenció de l’estat 
de rescindir el conveni marc amb la FEMP i el conseqüent perill de minvar l’escassetat 
de recursos socials que, per si mateix, ja pateixen els ajuntaments de Mallorca, i per 
tant agreujar la situació dels col·lectius més vulnerables dels nostres pobles i ciutats. 
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Per tot això el grup de regidors del PSM-Entesa Nacionalista proposen al Ple de 
l’Ajuntament de  Llubí que adopti els següents 

Acords  
1. El Ple de l’Ajuntament de Llubí insta el Govern de l’Estat per tal de que 

mantengui el Conveni-Marc amb la FEMP, i segueixi finançant el 65% del cost 
del Servei de Teleassistència domiciliària com s’ha fet fins ara. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Llubí  es fa seu el malestar i la indignació que el fet 

provoca al conjunt de la societat mallorquina i així ho vol transmetre al Ministeri 
de Sanitat, Afers Socials i Igualtat, als diputats i senadors representants de les 
Illes al Congrés dels Diputats i al Senat i a la Delegació del Govern. 

 
3. El ple de l’Ajuntament de Llubí insta el Consell de Mallorca a habilitar una 

partida als pressuposts de 2013 per tal de garantir la permanència del Servei 
de Teleassistència domiciliària als diferents pobles i ciutats de Mallorca.” 

 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
10.- PROPOSTES D’URGÈNCIA.-        
Per part del grup municipal PSOE, es va presentar la següent moció: 
 
“SUSPENSIÓ O PARALITZACIÓ DE MANERA INMEDIATA DE TO TS ELS 
PROCEDIMENTS D’EXECUCIÓ HIPOTECÀRIA I/O DESNONAMENT S. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
Les execucions hipotecàries estan provocant situacions dramàtiques de persones que 
perden la propietat del seu habitatge habitual i permanent i són desnonades, obligades 
legalment a abandonar el seu habitatge habitual, sense tenir, moltes vegades, altre lloc 
on anar, sense disposar de recursos econòmics i tenint sota la seva responsabilitat a 
menors i/o persones més vulnerables. 
 
Fa temps que la societat civil ve denunciant aquesta injusta situació provocada pels 
desnonaments, producte la majoria de vegades de la crisi econòmica, i ve reclamant 
solucions, que han estat desateses. Parlam d’un vertader drama social. 
 
Aquests dies, des de diversos àmbits, s’ha expressat la necessitat de modificar la 
normativa vigent en matèria de desnonament, inclòs l’Advocada General del Tribunal 
de Justícia de la Unió Europea s’ha pronunciat sobre el nostre sistema d’execucions 
qüestionant la legalitat d’alguns aspectes. 
 
Per la seva part, el Govern d’Espanya, en data 15 de novembre de 2012, va aprovar 
un Reial Decret al respecte, que no dóna solució al problema. la moratòria aprovada 
pel Govern retarda el desnonament dos anys per alguns col·lectius, però la resta de 
l’execució segueix endavant.  A més, és tan restrictiva, que seran més les famílies que 
no s’hi podran acollir que les que realment podran fer-ho. 
 
Per allò exposat, el Grup Municipal Socialista a l’Ajuntament de Llubí, presenta la 
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següent PROPOSTA: 
 
1.- L’Ajuntament de Llubí manifesta que el Reial Decret sobre desnonaments aprovat 
pel Govern d’Espanya el 15 de novembre de 2012 és insuficient per pal·liar la 
dramàtica situació actual.  La moratòria és massa restrictiva tant per la seva durada 
com pel perfil dels grups socials que s’hi poden acollir.  En conseqüència s’insta al 
Govern espanyol a rectificar el seu abast garantint la protecció d’un major nombre de 
nuclis familiars i allargant el termini de la moratòria. 
 
2.- L’Ajuntament de Llubí, insta al Govern espanyol a modificar la legislació vigent en 
matèria hipotecària per instaurar, per l’habitatge habitual i permanent, i la segona 
oportunitat, la dació en pagament i el lloguer social. 
 
3.- L’Ajuntament de Llubí, conscient de la gravetat de la situació que estan vivint 
moltes famílies, demana a les entitats bancàries que suspenguin o paralitzin de forma 
immediata tots els procediments d’execució hipotecària que s’estiguin tramitant, per 
habitatge habitual i permanent, en aquest terme municipal. 
 
4.- L’Ajuntament de Llubí, demana a les entitats bancàries que una vegada hagin 
suspès o paralitzat els procediments d’execució hipotecària, congelin la generació 
d’interessos de demora i demés despeses que pugui generar per al particular la 
suspensió o paralització del procediment judicial. 
 
5.- L’Ajuntament de Llubí, insta al Govern de les Illes Balears a que negociï amb les 
entitats financeres titulars de crèdits hipotecaris a les illes, la signatura d’un conveni 
per establir una moratòria en l’execució del préstecs hipotecaris sobre l’habitatge 
habitual i permanent, per un termini mínim de 3 anys, i per a famílies que conformin 
col·lectius vulnerables. 
 
6.- L’Ajuntament de Llubí, acorda cancel·lar tots els comptes corrents i demés dipòsits i 
productes, així com totes les vies de negoci (inclòs el pagament de la nòmina del 
personal de l’Ajuntament) amb aquelles entitats que no suspenguin o paralitzin tots els 
procediments d’execució hipotecària i/o desnonaments que s’estiguin tramitant en 
aquest terme municipal respecte d’habitatge habitual. 
 
7.- La secretaria de la corporació municipal farà arribar una còpia d’aquesta moció a 
les entitats amb les que aquest ajuntament tengui comptes corrents oberts i demés 
dipòsits i productes contractats.”  
   
Sotmesa a votació la urgència de la moció,  no va obtenir la majoria absoluta dels 
assistents  (2 vots a favor: PSOE i CxI; i 9 abstencions: 5 PP i 4 PSM-EN)  
 
 
11.-  PRECS I PREGUNTES.-     
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular les següents preguntes: 
-¿Quins criteris s’han seguit per a la col·locació de les carpes per la Fira de la Mel, ja 
que hi ha negocis que s’han queixats que s’han instal·lat davant el seu portal?    Li 
contestà el Sr. Batlle dient que era el municipal qui s’encarregava de la ubicació, però 
que per al pròxim any,  les que s’hagin de col·locar davant negocis, se col·locaran les 
últimes i se llevaran les primeres. 
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-¿Hi ha diferents tipologies de carpes?  Li contestà el Sr. Batlle dient que si.  Les que 
instal·la l’Ajuntament són totes iguals i són les que ens deixen els Ajuntaments de 
Sineu i Petra, però hi ha negocis en què els particulars contracten les seves pròpies 
carpes. 
 
-¿Quan es tornarà col·locar el llaç pel català a la façana de l’Ajuntament?   Li contestà 
el Sr. Toni Vallespir, dient que es va llevar per pintar la façana i que es tornaria a 
col·locar de seguida. 
 
-¿Quina planificació té l’Ajuntament per arreglar voreres i voravies, amb el peó d’obres 
que es va contractar?   Li contestà el Sr. Batlle dient que hi ha moltes zones per 
arreglar, com per exemple, la primera illeta del carrer Desaigua, Plaça de La Carretera, 
zona de les escoles, etc. i que s’anirà fent, fins el final de contracte del peó d’obres.  
 
Per part del regidor Sr. Cristòfol riera Solé,  del  grup municipal PSM-EN, es va 
formular la següent pregunta: 
-Al carrer Bernat Coll, des de que es varen canviar els senyals de trànsit, hi ha hagut 
accidents  ¿Què pensa fer l’equip de govern?   Li contestà el Sr. Toni Vallespir dient 
que demanaran un informe a la policia local i després s’actuarà en conseqüència. 
 
 Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es 
varen formular la següent pregunta:  
-¿Quan s’obrirà al trànsit la via de circumval·lació?  Li contestà el Sr. Batlle dient que 
s’ha d’esperar a que es llevi la línia d’alta tensió i que després s’obrirà a trànsit  fins a 
Santa Margalida, posteriorment es faran les obres de les aigües pluvials.. 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es varen 
formular les següents preguntes: 
-A la primera rotonda cap a Santa Margalida hi havia unes grans alzines ¿Qui ha donat 
permís per tallar-les?   Li contestà el Sr. Batlle dient que això correspon al Consell de 
Mallorca i que l’Ajuntament no sap res. 
 
-¿L’Ajuntament podria demanar a l’empresa concessionària Sorea SA, perquè exposin 
les analítiques de l’aigua d’una manera més clara?  Li contestà el Sr. Batlle dient que si. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


